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Τη νέα εποχή σχεδιάζει η ΕΑΣ Ιωαννίνων
áøċτος xαραγĎγöς και κρίċη đxοĐρεώνοđν την  ïνĎċη να εxανατοxοčετηčεί

èέοđς ċτøĐοđς για το εxøµενο þιçċτηµα έĐει čέċει η ÝÛÙ 
àĎαννίνĎν xροκειµένοđ να ανοίĄει τον þρøµο για νέες þραċτη�
ριøτητες αλλç και νέες xροοxτικές για τα µέλη της� Ùε ċđνερ�
γαċία µε τις đxøλοιxες Ùđνεταιριċτικές Ýνώċεις της ßxείροđ 
xροĐĎροúν ċτη þηµιοđργία γαλακτοκοµείοđ ċε µία xεριοĐö της 
xεριĀέρειας καčώς και µίας εταιρείας xροµöčειας xρώτĎν 
đλών κτηνοτροĀικών και γεĎργικών� éι þρçċεις αđτές έĐοđν 
Ďς ċτøĐο να ĎĀεληčοúν οι xαραγĎγοί κđρίĎς Ďς xρος τις 

τιµές αλλç και να εxιτεđĐčεί µείĎċη ċτο κøċτος xαραγĎγöς� 
Την εικøνα xοđ εxικρατεί ċτον èοµø àĎαννίνĎν µας xαροđċί�
αċαν τα µέλη της þιοίκηċης της ïνĎċης η οxοία ιþρúčηκε το 
���� ενώ ċöµερα έĐει γίνει xρĎτοβçčµιος αγροτικøς ċđνε�
ταιριċµøς ο µοναþικøς τοđ νοµοú και αριčµεί xερί τα ����� 
µέλη� ß ïνĎċη þιατηρεί εxίċης µια µονçþα Ąöρανċης αραβο�
ċίτοđ και αxοčöκεđċης þηµητριακών και ένα xρατöριο xώλη�
ċης þηµητριακών και αγροτικών εĀοþίĎν�

«Στην περιοχή µας δεν υπάρχει 
µεγάλη αγροτική παραγωγή και 
πολλά προϊόντα καλλιέργειας. 

Κύρια δραστηριότητα είναι η κτηνοτροφία 
και συγκεκριµένα η αιγοπροβατοτροφία 
και η παραγωγή κατεξοχήν αιγοπρόβειου 
γάλακτος, ενώ υπάρχουν και λίγες αγελα-
δοτροφικές µονάδες», µας λέει ο πρόεδρος 
της Ένωσης, Χριστόδουλος Μπαλτογιάν-
νης. Αναφερόµενος στις δραστηριότητες 
που είχε η Ένωση, τόνισε ότι, προκειµένου 
να βοηθηθούν οι γαλακτοπαραγωγοί της 
περιοχής, η Ένωση, σε συνεργασία µε την 
Αγροτική Τράπεζα, δηµιούργησε το 1960 
και λειτούργησε το 1967, το συνεταιριστικό 
εργοστάσιο ∆ωδώνη. «Το εργοστάσιο λει-
τούργησε µε αυτήν τη µορφή µέχρι και πριν 
από λίγα χρόνια, µέχρι να πουληθεί. Εµείς 
ζητήσαµε τότε να αγοράσουµε το εργοστά-
σιο στη λογιστική αξία του, αλλά τελικά 
αποφασίστηκε να πουληθεί στη σηµερινή 
εταιρεία», σηµείωσε. 

âÿ÷ĎċĂ	ċČû	ÿąČĊÿĀøwÿćû	Ēĉû
Ο Νοµός Ιωαννίνων, κατεξοχήν κτη-

νοτροφικός, αντιµετωπίζει τα τελευταία 
χρόνια, ως επακόλουθο της κρίσης, µεί-
ωση στα εκτρεφόµενα ζώα. Τη χρονιά του 
2015 εκτράφηκαν στην περιοχή περίπου 
277.000 αιγοπρόβατα, µε τους παραγωγούς 
πρόβειου γάλακτος να αριθµούν 2.229 άτο-
µα και του γίδινου 569. 

Οι ποσότητες που παρήχθησαν, όπως 
µας ενηµέρωσε ο διευθυντής της Ένωσης, 
Βασίλης Μήτσιος, ήταν 18 εκατ. λίτρα πρό-
βειου γάλακτος και 2,5 εκατ. γίδινου. Οι 
µέσες τιµές κυµάνθηκαν στα 95 λεπτά το 
λίτρο για το πρόβειο και 61 λεπτά το λίτρο 
για το γίδινο. Η παραγωγή αυτή αντιπρο-
σωπεύει το 35% της συνολικής παραγωγής 
σε όλη την  Ήπειρο. 

«Στο αγελαδινό γάλα, έχει περιοριστεί 
ακόµα περισσότερο ο αριθµός των αγε-
λαδοτρόφων και σε αυτό έχει συµβάλει 
και η έλλειψη αυτάρκειας του νοµού σε 
ζωοτροφές και το µεγάλο κοστολόγιο. Τα 
παραπάνω λειτουργούν αποτρεπτικά στην 
ενασχόληση παραγωγής αγελαδινού γάλα-
κτος, µε τους παραγωγούς, από 45 άτοµα 
που ήταν το 2014, να φτάσουν τους 36 

και από 5 εκατ. λίτρα γάλακτος το 2014 να 
φτάσουµε, το 2015, στα 4 εκατ. λίτρα», µας 
λέει ο Β. Μήτσιος. Παράλληλα, στο κοµ-
µάτι του αραβοσίτου, ο νοµός έχει 14.000 
στρέµµατα, στα λοιπά σιτηρά περίπου 
6.000 στρέµµατα και στη µηδική 29.000 
στρέµµατα. 

ÛćÿüûċwõćĈ	ČĈ	ąøċČĈď	xûĊûāĎāöď
Με τη σειρά του, ο Νίκος Μαµακής, 

αντιπρόεδρος της Ένωσης, αναφέρθηκε στα 
προβλήµατα που αντιµετωπίζουν οι παρα-
γωγοί, κυρίως την αύξηση της φορολογίας: 
«∆εν µπορούµε, επί της ουσίας, όπως προ-
βλέπει το νέο φορολογικό να… χρηµατοδο-
τούµε το κράτος δύο χρόνια πριν. 

Με το 23% που µπήκε στα άχυρα και 
στο τριφύλλι, έχει ανέβει κατά πολύ το κό-
στος παραγωγής, µε αποτέλεσµα οι παρα-
γωγοί να µην µπορούν να αντεπεξέλθουν 
στα έξοδα. Εµείς, θα επιθυµούσαµε προ-
καταβολή από την πολιτεία, γιατί η κτη-
νοτροφία δεν ανήκει σε µας, αλλά στην 
εθνική οικονοµία και έτσι έπρεπε να αντι-
µετωπίζεται. ∆εν γίνεται να φροντίζουµε 
εµείς για την υγεία των ζώων, εµείς για την 
προµήθεια και να ζητούν και προκαταβολή 
στον φόρο 100%. Αυτά είναι ανήκουστα 
πράγµατα και όχι απλά δεν βοηθούν τις 
κτηνοτροφικές µονάδες, αλλά µας πάνε 
πολλά βήµατα πίσω. Στο τέλος, ο καθένας 
θα παράγει για τον εαυτό του και αυτό θα 
είναι ταφόπλακα και για τους παραγωγούς, 
αλλά και για τη χώρα µας». 

×ăċČĈxĈăĂwõćĈăo	ûāĊøČÿď
Εκτός από τις παροχές υπηρεσιών που 

προσφέρει η Ένωση στους αγρότες, υπάρ-
χει συνεχής ενηµέρωση και υποστήριξη 
σε οτιδήποτε τους αφορά. Όπως µας ενη-
µερώνει ο γεωπόνος της Ένωσης, Βασίλης 
Θεοδωράκης, αυτό µπορεί να αφορά ανα-
πτυξιακές προσπάθειες ή ακόµα και εκπαι-
δευτικές υπηρεσίες, όπως για παράδειγµα 
ενηµέρωση σωστής χρήσης φυτοφαρµά-
κων. «Επίσης, σε συνεργασία µε τον ΕΛ-
ΓΟ-∆ήµητρα, πιστοποιούµε τους αγρότες 
ως εξεταστικό κέντρο και ήδη έχουµε τους 
πρώτους 100 πιστοποιηµένους αγρότες µε 
νέα τµήµατα κάθε µέρα», ανέφερε.
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